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	ABSTRACT
    The educational reform for the curriculum of elementary and junior high school, Grade 1-9 Curriculum aims to cultivate global citizens with full individual potential. Therefore, to coordinate instructions to fit the abilities and needs of students and develop students’ portable capability is a big concern. This study aimed to investigate the effects of integrating the Multiple Intelligence-based Drama Project (MIDP) into English instruction junior high school students. The effects of the MIDP were examined in five aspects: (a) the effect of the MIDP on students’ multiple intelligence (MI) preference, (b) students’ MI development, (c) students’ oral English proficiency, (d) students’ responses to the MIDP, and (e) their difficulties and needs of assistance in the MIDP.   
      Thirty three students in a junior high school in Kaohsiung city participated in this study. The MIDP was implemented for 16 weeks. Students were tested by pre-and post-study oral English tests and the MI inventories, to compare their oral English proficiency and MI preferences before and after the study. While participating in the MIDP, subjects received two multiple assessments: two dramatic performances and composing their learning portfolios to evaluate subjects’ oral English proficiency and offer qualitative data. In addition, the post-study questionnaire was utilized to investigate the students’ responses to the MIDP and difficulties in the MIDP.  
    The main findings of the study are as follows: First, the MIDP succeeded in well developing EFL students’ multiple intelligences (MI). The subjects showed significantly increased MIs with an exception of interpersonal intelligence after participating in the MIDP. Second, subjects’ MI strengths and weaknesses were not influenced by the MIDP, only with a little change in the order of their MI preference. Third, the MIDP was effective in enhancing subjects’ oral English proficiency. Fourth, subjects showed positive appreciation of the activities and exhibited positive English learning attitudes after the MIDP. Moreover, the MIDP facilitated classroom interactions and effectively helped students share the responsibilities of assessment. Fifth, the subjects expressed some difficulties and needs of assistance in the MIDP. In particular, students needed assistance in their drama performances, oral expressions, script drafting and worksheet completion.  

    Based on the study findings, the researcher proposed some pedagogical implications as follows: First, teachers should identify students’ MI preferences before instructions and integrate instruction into MI model to accommodate learners’ MI preferences. Second, teachers can employ the nature of drama to develop students’ MI and facilitate English learning with fun. Third, teachers should carefully plan the MI-based drama model, including identifying students’ MI preferences, guiding students from their strong MIs to dramatizations and problems they might encounter. Fourth, teachers can employ MI-based drama teaching model to encourage students’ oral performances or enhance their communicative competence.

	論文摘要:  
     從國小一年級到國中九年級，九年一貫教改的課程目標在培養個別能力能充分發展的全球化公民。但如何使教學適合學生的能力及需求，更是另一個的關注的議題。本研究主旨在探討多元智能戲劇方案對國中生英語口語能力及學習態度影響。本研究檢驗了多元智能戲劇方案融入英語課程對國中生多元智能的表現與發展、英語口語能力、英語學習態度的影響，以及學生對多元智能戲劇方案的看法和遇到的困難。
    參加本研究的學生是33位七年級的學生。學生接受英語口語能力前後測測驗和前後測多元智能量表，以比較實驗前後學生多元智能及英語口語能力的改變情形。在為期十六週的實驗課程實施中，學生除了參加各種多元智能戲劇活動外，也接受兩種多元評量: 戲劇表演評量及記錄學習心得於學習檔案中，用以了解學生的英語口語能力及提供本研究質性資料。在實驗課程結束後，學生也填寫對多元智能戲劇方案問卷，以了解學生對此一教學法的意見及感到困難之處。
    本研究的主要發現摘述如下:第一、多元智能戲劇方案成功地發展學生的多元智能。第二、多元智能戲劇方案並未影響學生的優勢智能及弱勢智能項目，僅在智能偏好的順序方面有一些改變。第三、多元智能戲劇方案能有效提升學生英語口語能力。第四、學生對多元智能戲劇方案多持正向態度，即學生非常喜歡多元戲劇的活動，對英語學習態度也較為積極，也肯定此方案促進的教室互動，且有效地讓學生學習分擔評量的責任、進而能主動學習。第五、學生們認為在多元智能戲劇方案中，遇到的困難及需要的協助有：戲劇表演、英語口語表達、設計劇本以及完成多元智能戲劇學習單。
    基於研究結果，提供以下教學建議：第一、英語老師可以在教學前找出學生的多元智能，並將教學以多元智能方式呈現，來照顧到不同智能的學生。第二、英語老師可以善用戲劇的特質來發展學生的多元智能，使英語學習趣味化。第三、 英語老師在設計多元智能戲劇教學模式時，應考量學生的多元智能偏好及可能遇到的困難，引導學生運用其強勢智能來做戲劇表演。第四、英語老師可以善用多元智能戲劇教學模式來鼓勵學生的英語口語表現，提升其英語溝通能力。


	作品二: 國立台南藝術大學音樂類碩士論文摘要: 翻譯成英文部分

	約翰．瑟巴斯倩．巴赫 (Johann Sebastian Bach,1685-1750)，巴洛克時期音樂巨擘、一位虔誠的路德教徒、以精密計算及織度繁複的對位作曲手法最為人稱道、畢生的創作全是為了榮耀主。
Johann Sebastian Bach (1685-1750) is an outstanding musician in the Baroque Period and a devout Lutheran. He is noted for is distinguished dense trapunual textures. All his works are composed to praise God.
腓特烈大帝(Frederick II, Frederick the Great, 1712-1786 )，前古典時期年輕氣盛的普魯士國王、喜愛嘉蘭特風格、輕鬆且具娛樂性質的音樂、一位深受啟蒙運動思潮影響的人。
Frederick II, also named Frederick the Great (1712-1786), was a King of Prussia in Pre-Classical Stage. Dominating at his youth, he liked music for amusement with Galant style. He is also a proponent of enlightened absolusion.
音樂的奉獻，即是兩人碰撞下所激盪出來的火花。本文以音樂的奉獻三重奏鳴曲為例，除了就本曲做歷史回顧、分析；並探究如何在演奏詮釋上達到，巴洛克時期所要求乾淨、清楚的旋律線條。
Bach composed the piece, Musikalisches Opfer BWV1079 all based on a single musical theme given to him by Frederick Ⅱ , such as sparkle of their wit. This research takes a trio sonata in Musikalisches Opfer BWV1079 as an example, displaying its history and analyzing it. In addition, the research explores how to play its melodic lines cleanly and clearly, which is also the interpretation of the Baroque Period.




	作品三: 高師大科教所論文:翻譯成英文摘要

	STEM課程融入專案式學習之教學研究
本研究旨在探討STEM(Science, Technology, Engineering and Mathematics)活動融入PBL（Project-Based Learning）專案式學習之實施成效，分析高中、職學生於本活動的學習成效及學習歷程表現。研究工具為自編「杯子喇叭」活動，以屏東各一所高中、職學生為研究對象，實施為期四週之創意設計競賽。活動設計以STEM活動為主軸，融入專案式學習為策略，結合STEM網站為學習輔助工具，研究者以網路助教角色從旁協助並監督學習。本研究主要採用內容分析法，分析學生作品表現及STEM網站學習歷程，並透過問卷及晤談，深入了解學習感受。最後本研究歸納之結論如下：（一）兩校學生作品各具特色：高中生創意巧思較佳，高職生則製作技巧、音響效果較好。（二）網站使用次數與實際成果展現，大致呈現正向關係。（三）學生對STEM網站與網路助教之輔助效能均表正面肯定，其中以準備階段輔助較多。（四）STEM活動可促進小組合作關係。

	Study of Project-based Learning in STEM Course
中文摘要
Abstract

The purpose of the study is to investigate the effects of the Project-Based Learning incorporating STEM course (Science, Technology, Engineering and Mathematics) for high school students. It attempts to explore the effects of the PBL on students’ academic performance and performance of learning process.    

The instrument of the study is the researcher administrated course “Cup Speaker.”The participants for the study were students respectively in a senior high school and a vocational high school in Pingtung. Then, the competition of creativity design for the ”cup speaker” was carried out for 4 weeks.   

The STEM course was designed by incorporating PBL teaching strategy and learning supplement of STEM websites. The researcher was an assistant of learner’s computer literacy and a supervisor of their learning.  
This research gives priority to the adoption of content analysis for students’ works and learning procedure on STEM websites and then use the questionnaire and interview to inquire learners’ reception of learning. 

The specific conclusions of the study are as follows:
  1. Students’ works had diverse traits: senior high school students have better creativity; however, vocational high school students had better manipulative skills.  

    2. The higher frequency of website access and the better learning performance.

    3. Students’ attitude toward STEM websites and the assistant was positive. Students got more assist in the preparation phase.

    4. The STEM can promote students’ cooperation without effects on the skills, forms and models of group interaction.
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